
 

 

 

 

  VRAGEN 

 

door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2009 – Nr. 80. 

 

VRAGEN van de VVD van mevrouw B.G. de Boer betreffende verbouw Groninger 

Museum. 

(Binnengekomen: 14 december 2009.) 

 

 

Afgelopen zondag heb ik tussen twaalf en een uur een boeiende uitzending van 

Buitenhof gevolgd. Te gast waren o.a. de cultuurwethouder van Amsterdam, en Cees 

van Twist, directeur van het Groninger Museum. 

In Amsterdam vinden tegelijkertijd verschillende verbouwingen plaats in 

verschillende musea, waaronder het Rijksmuseum en het Scheepvaartmuseum. Van 

Twist verweet de wethouder van cultuur van Amsterdam gebrek aan regie, en een 

gebrek aan kennis en kunde om dergelijke verbouwingen tot een goed einde te 

brengen. Van Twist benadrukte dat we te weinig lering trekken uit fouten die tijdens 

dergelijke verbouwingsprojecten worden gemaakt. Van Twist maakte vervolgens 

duidelijk dat de wethouder van Cultuur van Amsterdam verantwoordelijk was en is 

voor de verbouwingen, en daarmee voor alles wat er mis is gegaan.  

Wat is nu de parallel met Groningen? De feiten op een rij. 

In mei volgend jaar is een verbouwing van het Groninger Museum gepland. In die 

periode is geen expositie in het gebouw gepland. Uitstel van de verbouwing lijkt 

vervolgens onvermijdelijk immers, een goede expositie moet je ruim van te voren 

plannen.  

Mei 2010 komt dichter bij. De gemeente is eigenaar van het gebouw. De op handen 

zijnde verbouwing is al eens aan de orde geweest bij de commissie ruimte en wonen. 

De wethouder ruimtelijke ordening wuifde de zorgen van o.a. de VVD en Groen 

Links een beetje weg, er was sprake van een reguliere bouwaanvraag die op zijn 

merites zou worden beoordeeld. En de financiën? Allerminst is de VVD fractie 

duidelijk wie de verbouwing betaalt. Als eigenaar van het gebouw zou de gemeente 

dit moeten weten.  

Ook hebben we gehoord dat de omwonenden een advocaat hebben ingeschakeld. De 

op handen zijnde verbouwing is op voorhand niet onomstreden gezien de beloftes die 

de gemeente met de aanleg van het museum destijds aan de omwonenden heeft 

gedaan. Zo zou het museum niet mogen uitbreiden door de bestaande zichtlijnen die 

er bestaan tussen de verschillende onderdelen van het museum op te vullen. De VVD 

fractie wil langs deze weg opheldering over een aantal zaken. Immers, de wethouder 

van cultuur oftewel uw college is volgens de directeur van het Groninger Museum 

verantwoordelijk voor de verbouwing.  
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1. Wat is de stand van zaken van de bouwaanvraag die is ingediend door het 

Groninger Museum, en wie is verantwoordelijk voor de verbouwing?  

2. Loopt de procedure volgens een planning en hoe luidt de planning? Het is 

bekend dat de verbouwing van het Groninger Museum in mei 2010 zou moeten 

plaatsvinden. In Amsterdam is er een gebrek aan regie geweest. Hoe staat het 

met de regie van de verbouwing van het Groninger Museum en wie is 

verantwoordelijk voor het hele project als zodanig, danwel voor de verschillende 

onderdelen? (financiën, procedure) 

3. Heeft de verbouwing ook betrekking op het toevoegen van bebouwing tussen de 

bestaande gebouwen? Met andere woorden worden de zichtlijnen van de 

bewoners verstoord, en zo ja, hoe verhoudt zich dit met de afspraken die destijds 

tussen de gemeente en de bewoners zijn gemaakt? Het zou uw college bekend 

moeten zijn dat de omwonenden inmiddels een advocaat hebben ingeschakeld. 

Kunt u uitleggen waarom de omwonenden een advocaat hebben ingeschakeld en 

hoe de bezwaren luiden? 

4. Is er al enige duidelijkheid hoe de verbouwing wordt gefinancierd? Graag willen 

we een toelichting van uw college over wat de verbouwing gaat kosten, de stand 

van zaken, de planning hiervan, hoe dit wordt betaald, en wie verantwoordelijk 

is voor de financiën? 

5. Tot slot willen we informeren naar de stand van zaken rondom het restaurant. 

Klopt het dat de exploitatie van het restaurant weer in handen is van de directie 

van het Groninger Museum? Klopt het dat hier jarenlang een strijd over is 

gevoerd tussen de directie van het Groninger Museum, en de uitbater van het 

restaurant? Graag een toelichting, en wat heeft het uiteindelijk gekost? Het 

restaurant heeft altijd een uitstekende keuken gehad, en een dito exploitatie. We 

hebben inmiddels zelf geconstateerd dat het restaurant in kwaliteit achteruit 

gehold is. Hoe is het met de toekomst van het restaurantgedeelte gesteld?  

 

Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

 

Groningen, 26 januari 2010. 

 

1. Er zijn meerdere bouwaanvragen ingediend voor de diverse onderdelen van de 

revitalisering. De bouwaanvragen bevinden zich in verschillende fasen. De 

gemeente is verantwoordelijk voor alle bouwaanvragen. 

 

2. De gemeente is verantwoordelijk voor het proces en procedures en dit loopt nog 

steeds volgens planning. Vanwege de omvang van de werkzaamheden zal het 

werk Europees moeten worden aanbesteed. Mocht, door welke oorzaak dan ook, 

de uitvoering niet of niet tijdig kunnen plaatsvinden dan behoudt de gemeente 

zich het recht voor om het project (of onderdelen daarvan) niet te gunnen en 

heeft hiermee de regie in handen. 

 

3. Voor een mogelijke uitbreiding van het Groninger Museum moet een nieuw 

bestemmingsplan worden opgesteld waarin ook de ruimtelijke aspecten (zoals 

zichtlijnen) als onderbouwing dient te zijn opgenomen. De raad zal dan worden 

gevraagd in te stemmen met een nieuw bestemmingsplan. Vanuit de gemeente 

hebben nog geen formele contacten met omwonenden plaatsgevonden. 
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4. In de afgelopen periode heeft het Groninger Museum externe financiering en 

bijdragen van derden aangevraagd en grotendeels ook veiliggesteld. In het 

overleg tussen de gemeente en het Groninger Museum is bepaald dat de 

gemeente Groningen - als eigenaar van het gebouw - zal optreden als 

opdrachtgever en aanbestedende dienst. Momenteel wordt onderzocht welke 

kosten voor rekening van de gemeente Groningen komen of en zo ja, hoe de 

beschikbaar gestelde externe financiering ten gunste van de gemeente 

Groningen beschikbaar gesteld kunnen worden. 

 

Het voert op dit moment te ver om inhoudelijk op het financieringsvraagstuk in 

te gaan. Bij raadsbesluit van februari 2010 zal inhoudelijke toelichting en 

argumentatie plaatsvinden op uw vraag. 

 

5. Het restaurant wordt geëxploiteerd door het Groninger Museum. Verder is het 

een kwestie tussen huurder en exploitant en valt buiten verantwoordelijkheid 

van de gemeente als gebouweigenaar. 


